
Title (en)
CHAIR.

Title (de)
STUHL.

Title (fr)
CHAISE.

Publication
EP 0085670 A1 19830817 (DE)

Application
EP 81902299 A 19810819

Priority
CH 8100094 W 19810819

Abstract (en)
[origin: US4502729A] A reclining chair is disclosed containing a conventional seat portion pivotable about a fixed pivot shaft or axle and a backrest
containing a backrest plate displaceable upon guide rails. These guide rails are pivoted to a greater extent than the seat during the rearward
reclining of the seat, due to the action of a guide element connected with a piston rod of a pneumatic spring arrangement. Due to the movement of
the guide element there is rotated a transmission lever pair about a stationary pivot shaft, the transmission lever pair being connected with the guide
element. A curved entrainment member, hingedly connected with this transmission lever pair, is connected with the backrest plate. Since a pivot
shaft between the transmission lever pair and the curved entrainment member moves through an appreciably larger distance than the connection
location between the seat and the guide element or the guide rails, the backrest plate is downwardly drawn along the guide rails. By virtue of this
adjustment mechanism there is ensured that the backrest plate follows that course of movement which is performed by the back of the user during
reclining of the chair.

Abstract (fr)
La chaise présente comme d'habitude un dossier (7) et un siège (5) pivotant autour d'un axe fixe (4). Le dossier comprend une plaque (70) montée
coulissante sur des rails de guidage (72). Ceux-ci peuvent pivoter davantage que le siège, lorsque ce dernier est incliné vers l'arrière, à l'aide
d'un élément de guidage (8) relié à la tige du piston (10) d'un ressort pneumatique (11). Le mouvement de l'élément de guidage (8) entraîne la
rotation autour d'un axe fixe (15) d'une paire de leviers (13) réducteurs reliés à cet élément de guidage. Un coude (14) d'entraînement articulé à la
paire de leviers (13) est lié à la plaque (70) du dossier. Vu que le pivot (16) entre la paire de leviers (13) et le coude (14) d'entraînement parcourt
une distance (b) notablement plus grande que le point de liaison (6) entre le siège et l'élément de guidage, respectivement les rails de guidage
(72), la plaque (70) du dossier est tirée vers le bas le long de ceux-ci. Ce mécanisme de réglage (13, 14) permet au dossier d'effectuer le même
mouvement (E - E'') que le dos du corps humain exécute lors de l'inclinaison de la chaise.
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